
MISKOLC MEGYEI JOGÚ VÁROS ÖNKORMÁNYZATÁNAK
KÖZGYŰLÉSE

IX-271.165-16/2015.

J E G Y Z Ő K Ö N Y V

Készült: Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének 2015. november 19.
napján 07 óra 00 perces kezdettel, a Polgármesteri Hivatal Közgyűlési Termében
tartott nyílt üléséről.

Jelen vannak: Dr. Kriza Ákos polgármester, Deák-Bárdos Mihály,  Eperjesi Erika,  Fodor Zoltán,
Gazdusné Pankucsi  Katalin,  Glatz  Katalin,  Hollósy Endre András,  Hubay György,  Jakab Péter,
Katona Ferenc, Dr. Kovács László, Kovácsné Budai Mária, Dr. Nánási-Kocsis Norbert, Dr. Nehéz
Károly, Novák Józsefné, Dr. Simon Gábor, Soós Attila, Szécsényi Marianna képviselők és Dr. Kiss
János alpolgármester 

Később érkezett: Badány Lajos,  Barta  Gábor,  Bartha  György,  Földesi  Norbert,  Molnár  Péter,
Nagy-Korsa  Judit,  Pakusza  Zoltán,  Révész  Péter,  Szilágyi  Szabolcs  és  Dr.  Tompa  Sándor
képviselők

Tanácskozási joggal jelen van: Kiss Gábor alpolgármester és Pfliegler Péter alpolgármester

Meghívottak: a  Polgármesteri  Hivatal  kabinet-  és  osztályvezetői,  a  Miskolc  Holding  Zrt.  és
tagvállalatainak képviselői, a miskolci nemzetiségi önkormányzatok elnökei a mellékelt jelenléti ív
szerint.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Köszönti a megjelent  vendégeket, érdeklődőket, a nemzetiségi
önkormányzatok elnökeit, az elektronikus és az írott sajtó képviselőit, valamint képviselőtársait.

Bejelenti, hogy a Testület 29 tagja közül a jelenléti ív lezárásáig megjelent 19 fő. Megállapítja, hogy
a Közgyűlés határozatképes, így megnyitja az ülést.

Az elmúlt  Közgyűlés óta sajnos néhány szomorú esemény történt a világban, megemlíti  a múlt
héten történt támadást, mely a keresztény Európát érte és az információk azt vetítik elő, hogy a
támadások folytatódni  fognak. Ez visszaigazolja  számukra azt a  munkát,  amelyet  Miskolcon az
elmúlt öt évben a miskolciak biztonságáért elvégeztek, azt, hogy a közbiztonságot erősítő feladatok
nem  állhatnak  meg,  folytatják  a  továbbiakban  is  a  kamerarendszer  kiépítését.  Tájékoztatásul
elmondja, hogy Magyarországon először Miskolcon épül ki egy teljes városra alkalmazható digitális
kamerarendszer, ami mindenképpen biztonságosabbá teszi a városlakók hétköznapjait.
Másik  szomorú  problémakör  amit  említ,  hogy  az  elmúlt  napokban  több  helyen  találkoztak
nyugdíjasok és nyugdíjas szervezetek felháborodásával, amelyet egy Közgyűlésben is működő párt
tevékenysége miatt címeztek feléjük. Úgy véli, amit a nyugdíjasok az elmúlt hetekben jeleztek, az a
panasz jogszerű, a Jobbik sajnálja tőlük azt a 10 ezer forintot, amelyet évente az Önkormányzat
biztosít számukra. A párt ezen felül úgy gondolja, hogy a nyugdíjasokat a Miskolci Önkormányzat
vezető  frakciója  megvásárolja  ezzel  az  összeggel,  valamint  azokkal  a  közösségi  alkalmakkal,
amelyeket az Önkormányzat költségvetéséből biztosítanak számukra. Kéri a Jobbikos képviselőket,
amennyiben problémájuk van a Salkaházi Programmal, akkor a Fidesz-KDNP Frakció felé jelezzék,
ne a nyugdíjasokat sértegessék. Hangsúlyozza, hogy a vezető frakció megvédi a nyugdíjasokat, ha
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kell, akkor a Jobbiktól is. 
Szomorú kötelességének tesz eleget, amikor tájékoztatja a megjelenteket, hogy életének 60. évében
váratlanul elhunyt dr. Palla Sándor háziorvos, a Miskolci Háziorvosi Egyesülés elnöke, Miskolc
város Pro Urbe díjasa. Életének 80. évében elhunyt Bekes Dezső újságíró, Miskolc város Pro Urbe
díjas kitüntetettje. Kéri, hogy néma felállással emlékezzenek meg Róluk.

A Közgyűlés egy perces néma felállással megemlékezik.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Érdemi munkájukat a mai napirend elfogadásával kezdik.
Dr.  Tompa  Sándor  képviselő  úr  és  Nagy-Korsa  Judit  képviselő  asszony  „Javaslat  Ideiglenes
Bizottság alakítására a Fűtőmű-Science TIOP projekt helyzetének vizsgálatára” címmel önálló
képviselői indítványt nyújtott be. Tájékoztatja a Közgyűlést, hogy az önálló képviselői indítvány
ideiglenes bizottság alakítására tesz javaslatot. Az ügyben nyomozóhatóság felé feljelentést tett, a
nyomozóhatóság feladata az ügy kivizsgálása, ezért a képviselői indítvány napirendre tűzését nem
javasolja. Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.

A Közgyűlés 9 igen, 18 nem szavazattal, 0 tartózkodás
mellett az  önálló  képviselői  indítványt  az  ülés
napirendjére nem vette fel.

1.sürgősségi előterjesztés: Javaslat  a  Borsod-Abaúj-Zemplén  Megyei  Kereskedelmi  és
Iparkamara Önkormányzati Szekciójához történő csatlakozásra

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.

A Közgyűlés 19 igen, 0 nem szavazattal, 7 tartózkodás
mellett a sürgősségi indítványt a nyílt    ülés     napirendjére
felvette.

2. sürgősségi előterjesztés-zárt ülésre: Javaslat a Miskolci Közintézmény-működtető Központot
érintő döntések meghozatalára

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.

A Közgyűlés 24 igen, 0 nem szavazattal, 3 tartózkodás
mellett a sürgősségi indítványt a zárt    ülés     napirendjére
felvette.

Dr. Kriza Ákos polgármester:  A tárgyalási sorrend megállapításához az SZMSZ 20. szakasz (1)
bekezdése alapján első javaslata, hogy összevontan vitassák meg az Önkormányzat helyi adóival
és díjaival kapcsolatos előterjesztéseket, azaz a meghívó szerinti 1., 2., 3. és 4. napirendeket.
Kéri, szavazzanak a javaslatról.

A Közgyűlés 18 igen, 9 nem szavazattal, 0 tartózkodás
mellett a javaslatot elfogadta.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Második javaslata, hogy  a  város  működéséhez,
vagyongazdálkodásához kapcsolódó előterjesztéseket, azaz a meghívó szerinti 5., 6. és a sürgősségi
1. napirendeket összevontan, nyílt ülésen tárgyalják, majd ezt követően kerüljön sor a zárt ülésre.
Kéri, szavazzanak a javaslatról.

A Közgyűlés 18 igen, 9 nem szavazattal, 0 tartózkodás
mellett a javaslatot elfogadta.
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Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Kéri,  hogy szavazzanak  a  napirendi  javaslat  elfogadásáról,
figyelemmel  a  napirendre  tűzött  sürgősségi  előterjesztésekre,  valamint  a  tárgyalási  sorrend
megállapításáról hozott döntésekre.

A Közgyűlés  18 igen,  8 nem szavazattal,  1 tartózkodás
mellett  az  ülés  napirendjét –  a  napirendre  felvett
sürgősségi  előterjesztésekre,  valamint  az  elfogadott
tárgyalási  sorrendre  figyelemmel  –  a  meghívóban
foglaltak szerint állapította meg.

(Az előterjesztések a jegyzőkönyvhöz mellékelve)

NYÍLT ÜLÉS:

1. Javaslat a helyi iparűzési adóról szóló rendelet megalkotására
Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

2. Javaslat az építményadóról szóló 43/2013. (XI.25.) önkormányzati rendelet módosításáról
Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

3. Javaslat a telekadóról szóló rendelet megalkotására
Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

4. Javaslat a talajterhelési díjjal kapcsolatos helyi szabályokról szóló rendelet megalkotására
Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

5. Javaslat a II. Rákóczi Ferenc Megyei és Városi Könyvtár és a Herman Ottó Múzeum részére
ingatlan  és  ingó  vagyonelemek  vagyonkezelésbe  adására,  vagyonkezelési  szerződések
módosítására

Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

6. Javaslat  Miskolc  Kistérség  Többcélú  Társulásával  és  a  Miskolc  Környéki  Önkormányzati
Társulással kapcsolatos döntések meghozatalára

Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

ZÁRT ÜLÉS:

7. Javaslat fellebbezések elbírálására egyedi szociális hatósági ügyekben
Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

SÜRGŐSSÉGRE FELVETT NAPIRENDEK – NYÍLT ÜLÉSRE:

1. Javaslat  a  Borsod-Abaúj-Zemplén  Megyei  Kereskedelmi  és  Iparkamara  Önkormányzati
Szekciójához történő csatlakozásra

Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

SÜRGŐSSÉGRE FELVETT NAPIRENDEK – ZÁRT ÜLÉSRE:

2. Javaslat a Miskolci Közintézmény-működtető Központot érintő döntések meghozatalára
Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester
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Dr. Kriza Ákos polgármester:  Az elfogadott  tárgyalási  sorrend szerint  az Önkormányzat helyi
adóival és díjaival kapcsolatos előterjesztések tárgyalásával kezdik munkájukat.

1. napirend: Javaslat a helyi iparűzési adóról szóló rendelet megalkotására

2. napirend: Javaslat  az  építményadóról  szóló  43/2013.  (XI.25.)  önkormányzati  rendelet
módosításáról

3. napirend: Javaslat a telekadóról szóló rendelet megalkotására

4. napirend: Javaslat  a  talajterhelési  díjjal  kapcsolatos  helyi  szabályokról  szóló  rendelet
megalkotására

Dr. Kriza Ákos polgármester: A meghívó szerinti 1. napirendhez Dr. Simon Gábor frakcióvezető
úr módosító indítványt nyújtott be.
Kéri az előterjesztéseket véleményező bizottságok álláspontjainak ismertetését.

Bizottsági vélemények:
 Jogi, Ügyrendi és Közbiztonsági Bizottság: mind a négy napirendi előterjesztést tárgyalta

és mindegyik elfogadását többségében támogatta.
 Városgazdálkodási  és  -üzemeltetési  Bizottság: mind  a  négy  napirendi  előterjesztést

tárgyalta és mindegyik elfogadását többségében támogatta.
 Pénzügyi  Bizottság: mind  a  négy  napirendi  előterjesztést  tárgyalta  és  mindegyik

elfogadását egyhangúlag támogatta.
 Egészségügyi és Szociális Bizottság: az 1. napirendi előterjesztést tárgyalta és egyhangúlag

támogatta az elfogadását.

Dr. Kriza Ákos polgármester: A napirendek felett  megnyitja a vitát.  Hozzászólásra jelentkező
képviselőknek adja meg a szót.

A vitában hozzászólók:

Jakab  Péter: Felszólalásában  elmondja,  hogy  a  Jobbik  támogat  minden  adócsökkentést.
Problémájuk  azzal  van,  hogy  a  vezetés  ezt  úgy  állítja  be,  hogy  fejlődik,  szárnyal  a  miskolci
gazdaság. Véleménye szerint nem látják a valóságot, mert ebben a városban néhány héttel ezelőtt
munkavállalók vonultak az utcára 3%-os béremelést követelve. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri  Képviselő urat,  hogy az iparűzési adó témaköréhez térjen
vissza.

Jakab Péter: A gazdasági fellendülést ecsetelik az előterjesztésben, amit alá kellene támasztani. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri Képviselő urat, hogy a következő alkalommal a napirendről
beszéljen. 

Dr.  Simon  Gábor: Négy  napirendi  előterjesztést  tárgyalnak  most  összevontan.  Két  dolog
mindenképpen  megállapítható,  mely  közül  az  egyik,  hogy  a  három  adóval  kapcsolatos
előterjesztésben  is  állítják,  hogy  adóemelésre  nem  kerül  sor.  Másik  állítás  –  amit  Jakab
frakcióvezető úr is mondott –, hogy az adóbevételek nőnek, a város gazdasága fejlődik. Nem tudja,
hogy ezekkel a kijelentésekkel, az előterjesztésben leírt mondatokkal kit akarnak megtéveszteni. A
telekadó egy olyan adónem, amely korábban nem volt Miskolc történetében, ezt a jelen vezetés
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vezette  be.  Az  építményadót  pedig  jól  felemelték,  ahogy  a  helyi  iparűzési  adót  szintén,  mely
kapcsán azt javasolta módosító indítványában, hogy a jelenlegi 1 millió forintos adómentes határt
emeljék fel 2,5 millió forintra – megjegyzi, hogy ezt a törvény lehetővé teszi a Közgyűlés számára.
Ez 60 millió  forint  kiesést  jelent,  amit  elbírna  a  város  azért,  hogy a  legkisebb vállalkozásokat
segítse, 1600 vállalkozást és családot, akik ebbe a körbe esnek. Amennyiben nem támogatják a
módosító javaslatát, akkor annak nyilván az a következménye, hogy amit az előterjesztésben leírtak,
azok nem igazak. Kéri a Közgyűlést, hogy támogassa a módosító indítványát.

Jakab Péter: A jelenleg tárgyalt négy előterjesztés mindegyikében szerepel tételmondatként, hogy
Miskolcon a gazdaság bizonyíthatóan fellendült, ez teszi lehetővé az adócsökkentést. Ezért sem érti,
hogy miért kell 3000 munkavállalót hitegetni azért, hogy kap 3000 forintos béremelést, és aztán
nem fizetik ki nekik, ezért kell a munkavállalóknak sztrájkkal fenyegetőzni. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri Képviselő urat, térjen vissza a napirendhez. 

Jakab Péter: Érzékeltetni kívánja, hogy szó sincs bizonyítható gazdasági fellendülésről, mert ha
lenne,  akkor  nyilván  kifizetnék  a  béremeléseket.  A Miskolc  Holding  vezetése  elismerte,  hogy
gazdaság ….

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri Képviselő urat, hogy térjen vissza a napirend témájához. 

Jakab Péter: Folytatja megkezdett gondolatmenetét.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megvonja Képviselő úrtól a szót.

Badány  Lajos: A  helyi  iparűzési  adó  megfizetése  alól  tervezett  mentesítés  kiszélesítésére
vonatkozó  előterjesztés,  illetve  az  ehhez  kapcsolódóan  benyújtott  –  a  kisvállalkozások  életben
maradása szempontjából indokolt – módosító javaslat kissé emlékezteti egy licitversenyre, amellyel
próbálják megszerezni az adott társadalmi réteget. Abszurdnak tartja azt a hivatkozást, miszerint a
város a megnövekedett bevételeinek a birtokában megteheti ezt. Mindez nem jelenti azt, hogy az
adópréstől sanyargatott vállalkozók, helyi kis- és középvállalkozók számára nem lenne létkérdés
bármilyen adócsökkentés.  Az nyilvánvaló,  hogy a költségvetés  tervezett  hiánya mellett  ezek  az
adókedvezmények által kieső adóbevételek elenyésző mértékűek, tehát nem rontanak érdemben a
tragikus helyzeten. A bajok gyökerét ténylegesen nem az adócsökkentésekre irányuló javaslatokban
kell  keresni,  hanem  például  a  Miskolc  Holding  szakmai  irányításában,  a  nomenklatúra
pazarlásában. Frakciójuk mind az előterjesztést, mind a módosító indítványt támogatni fogja.
Biztosítja Miskolc nyugdíjas lakosságát arról, hogy a Jobbik a Salkaházi Programot is meg fogja
tartani és tovább fogja működtetni.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Válaszában megjegyzi,  hogy nem úgy tűnik Jakab képviselő úr
megszólalásából.

Jakab  Péter: Ha  Miskolcon  valahol  adót  csökkentenek,  azt  nem  a  gazdaság  bizonyítható
fellendülése  teszi  lehetővé,  hanem  például  az,  hogy  nem  fizetik  ki  a  dolgozók  beígért
fizetésemelését. A szeptemberi Közgyűlésen a városvezetés szavazta meg, hogy azok a lyukói idős
nyugdíjas telektulajdonosok, akik már nem tudnak gondoskodni a házaik állagmegóvásáról – mert
ki sem mernek menni a telekre –, január 1-jétől építményadóval lesznek sújtva. A vezetés valahol
adót enged el, máshol pedig adót vet ki, szerinte ez nem gazdasági eredmény, hanem a közterhek
átcsoportosítása. A Jobbik örülne a legjobban, ha lennének gazdasági eredmények, és azok tennék
lehetővé  az  adók  elengedését  és  nem mások  terheinek  a  növelése.  Ahhoz,  hogy egy városban
legyenek  gazdasági  eredmények,  ahhoz  le  kell  számolni  a  korrupcióval,  az  „uram-bátyám”
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viszonnyal,  azzal,  hogy a  Miskolc  Holding  évek  óta  nem a  város  fejlődését,  hanem a  csődjét
menedzseli, de a legfontosabb, hogy meg kell becsülni a munkavállalókat. Megbecsülés hiányában
az emberek nem látnak semmilyen jövőképet, el fognak menni, és akkor kérdés, hogy kitől lehet
gazdasági fellendülést várni. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Képviselő úr felszólalása ismét nem a témáról szólt.

Dr.  Kovács  László: Ostobaságnak  nevezi  Jakab  képviselő  úr  állításait,  mert  a  háziorvosok
adómentessége nem azért van, hogy fel tudják újítani a rendelőket, hiszen azok fenntartásáról az
Önkormányzat  gondoskodik.  Példaként  említi,  hogy  az  elmúlt  időben  is  számos
rendelőkomplexumot  újított  fel  az  Önkormányzat  és 2020-ig  felújítja  szinte  az  összes  miskolci
háziorvosi rendelőt. Az adómentesség oka a háziorvosok, gyermekorvosok, védőnők és fogorvosok
számára, hogy az Országgyűlés lehetővé tette azt, hogy a helyi önkormányzatok saját hatáskörben
adómentességet adhatnak az említett körnek, meghatározott keretek között. Ez már régi kérés, csak
eddig nem hallgatták meg a kormányok. Most érkezett el a lehetőség, melyet Miskolc meghallott.

Badány Lajos: A Jobbik célja a lakosságra rótt terhek csökkentése. A talajterhelés kapcsán felhívja
a  rendeletalkotók  figyelmét,  hogy  a  tárgyi  előterjesztés  kitétele,  miszerint  zárt  –  szigetelt  –
szennyvíztárolókkal rendelkező magánszemélyek, akik eleget tesznek a rendeletben foglalt szállítási
kötelezettségüknek,  az  utca  közművesítettségétől  függetlenül  mentesülnének  a  talajterhelési  díj
megfizetése  alól,  magasabb  rendű  jogszabályba  ütközik.  A  2003.  évi  LXXXIX.  törvény  a
környezetterhelési  díjról  11.  §  (1)  bekezdése  nem  ad  lehetőséget  arra,  hogy  a  közcsatornával
rendelkező  utcában  zárt  szennyvíztárolót  működtető  magánszemély  mentesülhessen  a  díj
megfizetése  alól.  Amennyiben  a  nehéz  anyagi  körülmények  között  élő  idős  nyugdíjasok
megsegítése a cél, akkor a rákötéshez a város nyújtson valamiféle kompenzációt a lakosoknak. Az
nyilvánvaló viszont,  hogy a magasabb rendű jogszabály kötelező előírásait  helyi  önkormányzati
rendelet nem hághatja át. 
Visszautasítja  a  városvezető  koalíció  szóvivőjének  a  Miskolci  Naplóban  megjelent  rémhír-
terjesztését,  mert  a  Jobbik  miskolci  frakciója  minden  előterjesztésénél  támogatta  a  Salkaházi
Programot,  és  minden  érintettet  biztosít  arról,  hogy  a  programot  meg  fogják  tartani,  de  nem
szavazatszerzési  céllal,  hanem az  idős  miskolciak  iránt  tanúsított  szociális  felelősségvállalással
fogják működtetni. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Ha így gondolnák, akkor véleménye szerint nem nyilatkoznának
olyanokat, mint az elmúlt hetekben.

Pakusza  Zoltán: Kovács  képviselő  úr  hülyeségnek  nevezte  szavait.  Erre  válaszul  felolvas  az
előterjesztésből, miszerint a háziorvosok vállalkozásai tekintetében a kiadásaik csökkenni fognak,
és  az  így  megtakarított  összegeket  orvosi  eszközök,  orvosi  rendelők  fejlesztésére,  felújítására
fordíthatják. 
A  talajterhelési  díj  kapcsán  elmondja,  hogy  a  32/2011.  számú  önkormányzati  rendeletben
meghatározottakat a város sem teljesíti, választókerületében is van olyan terület, ahol kezeletlenül
az utcára folyik a szennyvíz. Meglátása szerint addig, amíg a város nem tartja be a jogszabályokat
és magára vonatkozóan sem tartja  kötelezőnek,  addig borzasztó nehéz ezt  a  lakosokon számon
kérni. 
Bizottsági ülésen elhangzott, hogy a szolgáltató – MIVÍZ – jelzi, hogy hol vannak olyan területek,
ahol a szennyvíz nincs megfelelően elszállítva.  Választókerületét  járva látszik,  hogy sok helyen
életvitelszerűen laknak emberek, ahol ki van adva a lakcímkártya, de a szennyvíz elhelyezése nem
megoldott. Folyamatosan szennyezik a vízbázist, ezzel szemben nem indulnak eljárások. 
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Katona Ferenc: A helyi  adók kapcsán  elmondja,  hogy régebben úgy kezdődött  az  újév,  hogy
emelkedtek az árak, a közterhek. Most, a gazdaság növekedésével, az infláció eltűnésével minden
település  érdeke  az  arányos  és  igazságos  közteherviselés,  Miskolc  ebben  is  az  élen  jár  a
kedvezményekkel, az adómentesség kiterjesztésével. Az önkormányzatoknak szükségük van a helyi
adóbevételekre, hiszen a közszolgáltatások színvonala és a település működése a tét. Az adónemek
ötletszerű csökkentése és elengedése a hozzá nem értés és a felelőtlenség kategóriájába tartozik. A
képlet véleménye szerint egyszerű, ha többen fizetnek kevesebb adót, az mindenkinek jót tesz. 

Soós Attila: Miskolc gazdasága jól prosperál, a városvezetés 2010 óta teszi a dolgát, csökkenti az
itt élők és dolgozók terheit, másrészt az itt gazdálkodó vállalkozók számára vonzó adókörnyezetet
teremt. Az iparűzési adóról szóló rendeletben látszik az a szándék, hogy Miskolcon az egészségügyi
szférában is egy olyan vonzó, itt tartó környezetet alakítsanak ki, amely hozzájárul ahhoz, hogy az
országszerte  tapasztalható  orvos-  és  egészségügyi  dolgozó  hiány  Miskolcot  ne  érintse.  Fontos
számukra az adórendszer állandó optimalizálása. A bevételek azt lehetővé teszik, hogy úgy alakítsák
a helyzetet,  hogy a háziorvosok, védőnők, az egészségügyben dolgozó szakemberek itt tudjanak
maradni. Ezek a rendeletek egyfajta további befektetések Miskolc jövőjébe, hogy egyre élhetőbb
legyen a város. Az adórendszer bizonyítéka az eredményes adógazdálkodás, mely lehetővé teszi,
hogy adóterhek ne nőjenek. A rendszer jó, működik, de állandó finomhangolásra van szükség.

Pakusza Zoltán: Felhívja a figyelmet, hogy a városban több helyen folyik a szennyvíz, kiemeli,
hogy önkormányzati  ingatlant  is  tud  példaként  említeni  Annabányán.  Tavaly  ennek  meglett  az
eredménye,  nagymértékben  megemelkedett  a  hepatitiszes  megbetegedések  száma,  melyet  az
ÁNTSZ jelentése is alátámasztott. Miskolc egy közegészségügyi bombán ül ilyen tekintetben. 
A választási kampányban a Jobbik kihívta a Fideszt a programjukról vitázni, melyet nem fogadtak
el. 2013-ban mondta, hogy csináljanak földvitát, ez sem történt meg. Jakab képviselő úr kérdezte,
hogy miért nem kapják meg a 3000 forintos béremelést a Holding dolgozói, azt szakmai vitában
mondják el. 

Soós Attila: Elfogadhatatlannak nevezi azt, amit most és az elmúlt időben művel a Jobbik Frakció,
mert ha rajtuk múlna, akkor hagynák, hogy a szennyvíz tovább folyjon az utakon, hogy a város
gazdasága süllyedjen, anarchiát akarnak Miskolcon. Ez a kettősbeszéd zajlik a Salkaházi Program
kapcsán is. Személyében és méltóságában sérti meg az embereket, amikor azt mondja, hogy tízezer
forintért megvásárolhatóak, amikor azt sugallja, hogy ezt a pénzt bulizásra költik, és azt a látszatot
kelti, mintha a nyugdíjasok fölöslegesek lennének. 
Amíg Jakab Péter nem kér nyilvánosan bocsánatot a miskolci nyugdíjasoktól, addig a Fidesz-KDNP
a Közgyűlésben – amikor Jakab képviselő szót kap – kivonul ebből a vitából. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megállapítja, hogy nincs több hozzászólásra jelentkező képviselő, a
vitát lezárja. 
A vitában  felmerült  kérdések  megválaszolására  megadja  a  szót  Dr.  Képes  Lórántnak,  az  Adó
Osztály osztályvezetőjének.

Dr.  Képes  Lóránt: Jakab  képviselő  úr  felvetette  az  építményadó  tekintetében  a  lyukói
ingatlanoknál, hogy azokat a kiskert tulajdonosokat építményadóval sújtja az Önkormányzat, akik
nem mernek bemenni a kiskertes házaikba az ottani közállapotok miatt. Válaszában elmondja, hogy
az előző Közgyűlésen került  elfogadása az építményadónak a „romadó” elnevezésű módosítása,
amely kizárólag azokat az ingatlantulajdonosokat sújthatja építményadóval, akik esetében a Járási
Hivatal Építésügyi Hatósága egy jókarbantartási kötelezettség eljárás során megállapítja, hogy az
ingatlan élet illetve vagyonbiztonságot veszélyeztető állapotban van. Amennyiben ezt megállapítja,
a tájékoztatása alapján az önkormányzati adóhatóság lefolytatja az adóellenőrzést és így állapíthat
meg adót. Amennyiben a magánszemély olyan szociális és gazdasági helyzetben van, vagy úgy járt
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el, ahogy az az adott helyzetben elvárható, akkor az adózás rendjéről szóló törvény alapján ez az
adó méltányosságból elengedhető. 
Talajterhelési díjjal kapcsolatban Badány képviselő úr részéről felmerült, hogy a rendelet tervezet
magasabb rendű jogszabályba ütközik.  A Városüzemeltetési  Bizottság ülésén egy órán keresztül
kibontásra  került  az,  hogy a  talajterhelési  díjról  szóló  rendeletnél  nemcsak a  környezetterhelési
díjról  szóló törvényt  kell  nézni,  hanem a hulladékról  szóló  törvényt,  ami az  előterjesztésben is
szerepel. A kettőt együtt nézve kiolvasható, hogy mi az a zárt szennyvíztározó, mi annak a műszaki
feltétele, mi az a közmű csatornahálózat,  amihez tud csatlakozni.  Így lehet meghatározni azt az
adózói kört, amely adófizetési kötelezettség alá esik vagy sem. 
Simon képviselő úr módosító indítványához három dolgot fűz hozzá. Magyarországon több megyei
jogú városnak is megvizsgálták az adóztatását, a 2,5 millió forintos értékhatár az 2011-2012. évben
szinte  mindenhol  módosításra  került:  vagy  1  millió  forintban  lett  megszabva  a  határ  –  mint
Miskolcon –, vagy 2,5 millió forint maradt a határ azzal, hogy a fizetendő adóra ad százalékos
kedvezményt. Felhívja arra a figyelmet, hogy nem a nettó árbevételhez igazodik a 2,5 milliós határ,
hanem  a  vállalkozási  szintű  adóalaphoz.  A  nettó  árbevétel  csökkentésre  kerül  a  törvényben
meghatározott  négy feltétellel,  és így lesz megadva az a vállalkozási szintű adóalap,  amihez az
adómentességi határ igazodik. Megnézve azokat a cégeket, akik Miskolcon adót fizetnek, jelentős
azok  száma,  akinek  a  nettó  árbevétele  igen  magasnak  mondható,  viszont  anyagköltségben,
alvállalkozói teljesítésben olyan mértékű kedvezményt tud érvényesíteni,  amellyel a vállalkozási
szintű adóalapja a határ alá esik. Ha ezt a határt lecsökkentik, akkor ezek a nagyobb cégek nem
fizetnének iparűzési adót Miskolcon, amellyel az arányos közteherviselés elvét sérthetnék.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Köszöni a tájékoztatást.
Megadja a szót Kiss Gábor alpolgármester úrnak.

Kiss  Gábor  alpolgármester: Az  egészségügyi  alapellátás  kapcsán  elmondja,  ahhoz,  hogy  a
városban megbízható és stabil  egészségügyi  alapellátás legyen, annak több feltétele van,  amit a
városnak biztosítani kell. Ennek érdekében a város biztosítja azokat az infrastrukturális feltételeket,
a rendelőket, amelyek alkalmasak a működésre. Az elmúlt időszakban  felújított rendelők 50 ezer
miskolci egészségügyi szolgáltatását javították. Előttük áll egy komoly fejlődési pálya, a következő
Európai  Uniós támogatási  időszak végére olyan szintet  érhet  el  a város,  ami a magyar  városok
között  is  egyedülálló.  A feladatmegosztásban benne van az,  hogy az  önkormányzat  biztosítja  a
feltételeket, a háziorvos azokat a szükséges eszközöket fejlesztheti saját forrása vonatkozásában. A
legfontosabb,  hogy  olyan  összfeltétel-rendszert  kell  teremteni,  amelyben  hosszútávon  tudják
garantálni,  hogy Miskolcon  legyen  gyermekorvosi  és  felnőttorvosi  praxis,  mert  a  legfontosabb
feladat, hogy egy jól működő, minőségi egészségügyi alapellátási rendszer tudjon működni. Ennek
a környezeti feltétel megteremtésének a része ez az előterjesztés is. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Köszöni a tájékoztatást.
Megadja a szót Dr. Kiss János alpolgármester úrnak, hogy reflektáljon az elhangzottakra. 

Dr. Kiss János alpolgármester: A tárgyalt négy helyi adó tekintetében három kapcsán kifejezetten
jó  híreket  tudnak  elmondani  a  lakosság  felé.  Az  iparűzési  adó  tekintetében  a  háziorvosi
társadalomnak  adómentességet  biztosítanak,  amennyiben  a  feltételeknek  megfelelnek.  A
talajterhelési  díj  kapcsán  adómentességet  ajánlanak  azoknak,  akik  eleget  tesznek  annak  a
kötelezettségnek,  hogy  megfelelően  kezeltetik  a  háztartásoknál  felgyűlt  szennyvizet.  Az
építményadó  vonatkozásában  is  adócsökkentési  lehetőséget  adnak  azoknak,  akik  hajlandók
Miskolcon beruházni, ami befektetés ösztönzés is. Egy adó tekintetében – telekadó – nincsenek jó
hírek, mert ennél nem tesznek adócsökkentési javaslatot. Hozzáteszi, hogy a telekadó kifejezetten a
multinacionális  cégek  és  az  ingatlanspekulánsok  megadóztatására  szolgál.  Simon  képviselő  úr
javaslatát  adópopulizmusnak  nevezi.  A Jobbikról  elmondja,  hogy annyira  mentek  jobbra,  hogy
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megérkeztek balra, a szocialisták mellé. A Fidesz Kormány valóban sok terhet levett a város válláról
–  melyet  a  szocialisták  halmoztak  fel  –,  de  nem tud  mindent  átvállalni.  Amikor  a  teherbírási
képesség engedi és társadalmi szinten igazságos és indokolt, akkor szokták az adókat csökkenteni.
Adószakmai alapon is logikátlannak tartja a szocialisták előterjesztett javaslatát. 
A Jobbikos képviselők felvetésére elmondja, hogy nemcsak a város konszolidálja magát öt éve,
hanem a Miskolc Holding is. A cégnek saját magát kell kirángatni abból, amiben a korábbi vezetés
benne hagyta, de folyik a bérkonszolidáció, nem 3, hanem 5%-os béremelés történt, így több ezer
forinttal  növekedett  a  dolgozók  fizetése.  A Jobbik  egyik  oldalon  adót  akar  csökkenteni,  másik
oldalon bért akar emelni, ami ellentmond egymásnak. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Köszöni a kiegészítést.
A  város  működéséhez,  vagyongazdálkodásához  kapcsolódó napirendek  tárgyalásával  folytatják
munkájukat.

5. napirend: Javaslat  a II.  Rákóczi Ferenc Megyei és Városi  Könyvtár és a Herman Ottó
Múzeum  részére  ingatlan  és  ingó  vagyonelemek  vagyonkezelésbe  adására,
vagyonkezelési szerződések módosítására

6. napirend: Javaslat  Miskolc  Kistérség  Többcélú  Társulásával  és  a  Miskolc  Környéki
Önkormányzati Társulással kapcsolatos döntések meghozatalára

1. sürgősségi napirend: Javaslat  a  Borsod-Abaúj-Zemplén  Megyei  Kereskedelmi  és
Iparkamara Önkormányzati Szekciójához történő csatlakozásra

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri az előterjesztéseket véleményező bizottságok álláspontjainak
ismertetését.

Bizottsági vélemények:
 Városgazdálkodási  és  -üzemeltetési  Bizottság: az  5.  napirendi  javaslatot  tárgyalta  és

egyhangúlag támogatta az előterjesztés mindkét határozati javaslatát.
 Pénzügyi  Bizottság: az  5.  napirendi  javaslatot  tárgyalta  és  egyhangúlag  támogatta  az

előterjesztés mindkét határozati javaslatát, a 6. napirendi javaslat első határozati javaslatát
többségében, második és harmadik határozati javaslat elfogadását egyhangúlag támogatta.

 Köznevelési,  Kulturális,  Turisztikai,  Ifjúsági  és  Sport  Bizottság: az  5.  napirendi
javaslatot tárgyalta és egyhangúlag támogatta az előterjesztés mindkét határozati javaslatát.

 Egészségügyi  és  Szociális  Bizottság: a  6.  napirendi  javaslatot  tárgyalta  és  egyhangúlag
támogatta az előterjesztés mindhárom határozati javaslatát.

Dr. Kriza Ákos polgármester: A napirendek felett  megnyitja  a  vitát.  Megállapítja,  hogy nincs
felszólalásra jelentkező képviselő, a vitát lezárja.
Bejelenti, hogy a nyílt ülésre felvett napirendek tárgyalásának végére értek.  A zárt ülésre felvett
napirendek tárgyalásával folytatják munkájukat, ennek megfelelően zárt ülést rendel el. 
Megkéri a vendégeket és a sajtó képviselőit, hogy hagyják el az üléstermet.

A zárt ülésről külön jegyzőkönyv készül.

– A zárt ülést követően a nyílt üléssel,
a Közérdekű bejelentésekkel, hozzászólásokkal folytatják munkájukat. –
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Közérdekű bejelentések, hozzászólások

Hozzászólók:

Novák Józsefné: Választókerületében élő nyugdíjasok egy csoportja bízta meg azzal, hogy adjon
hangot a Közgyűlésen a panaszuknak. A Jobbik megvádolta őket, hogy a Fidesz megvásárolta a
nyugdíjasokat a Salkaházi Programmal.  A levélírók úgy fogalmaztak levelükben, nekik jól  esik,
hogyha gondolnak rájuk egyszeri  pénztámogatással,  Fásy mulatóval,  szüreti  bállal,  szórakoztató
rendezvényekkel, ajtóékek és személyi riasztók biztosításával. Számukra ez sokat jelent. Felolvas a
hozzá benyújtott levélből, majd megosztja személyes tapasztalatát, példákat sorol, hogy mekkora
segítséget jelentett a nyugdíjasok számára a program. Köszöni a felé irányuló bizalmat, és üzeni,
hogy számíthatnak rá. 

Glatz Katalin: Szomorúnak tartja, hogy egyesek a nyugdíjasok és az idősek kárára gúnyolódnak.
Úgy  tűnik,  hogy  a  Jobbik  politikája  odáig  terjed  ki,  hogy  belekössön  egy  korosztályba,  egy
nemzedékbe. A mai napig nem kértek bocsánatot a „bulizósnak” nevezett nyugdíjasoktól, amely
frakciójuk  szerint  indokolt  lenne.  Véleménye  szerint,  akik  egy  életet  ledolgoztak,  joguk  van
szórakozni, mert ők ezt megérdemlik és szükségük is van rá. A Salkaházi Program nagyon sikeres,
és úgy tűnik, ez fájhat a Jobbiknak. Hangsúlyozza, hogy a program tovább folytatódik.

Fodor Zoltán: Választókerületében két általános iskola van, a Széchenyi és a Pattantyús. Az utóbbi
tetőszerkezete évek óta beázik, ez a helyzet egyre rosszabb. Az iskola igazgatója ezt rendszeresen
jelzi az MKMK műszaki dolgozóinak, akik a helyszínen is megállapították a problémát. A szülők
érdeklődtek nála, hogy ez ügyben írhatnak-e Polgármester Úrnak, és biztatta is erre őket. A levélírás
megtörtént,  Polgármester  Úr  intézkedett  is,  ismét  kimentek  az  illetékesek,  de  ismételten  csak
megállapították a beázást. A szülők kétségbeesettek, mert már veszélyes az épület. Mielőbb kéri a
probléma megoldását a gyerekek érdekében. 
2015. november 16-án az Avason, a Klapka György utca 15. alatt tűz ütött ki, mely nagy értékű kárt
okozott a lakóknak. A tűzoltóság szakszerűen végezte a munkáját, azonban a tűzeset által okozott
károk óriási terhet rónak a lakókra. Kéri Polgármester Urat, hogy a károsultaknak a tartalék keret
terhére 250-500 ezer forint gyorssegélyt utaljanak ki, mint ahogy azt egy korábbi hasonló esetben
tették.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Köszöni a felvetett problémákat, mind a két esetben fontosnak tartja
az intézkedést. Az iskolával kapcsolatban felvetetteket újra fogják vizsgálni, mert olyan nem lehet,
hogy egy iskola beázzon, és a gyermekek ne tudják az oktatási programjukat végigvinni.
Kéri Képviselő Úrtól azt a teljes listát, amely tartalmazza a lakók névsorát, akik az említett házban
laknak, hogy megvizsgálják, hogyan tudnak segíteni rajtuk. 

Hubay  György: Figyelemmel  követi  a  Jobbik  kommunikációját,  akik  folyamatosan  félre
tájékoztatják a lakosságot. Ez már odáig fajult, hogy Jakab képviselő úr sértegeti is a miskolci idős
embereket.  A  Frakció  részére  több  kreativitást  és  jó  ötletet  ajánl.  2014-ben  a  Jobbik
kampányfogásnak nevezte a programot. Frakciójuk ebben az évben bebizonyította, hogy nem az.
Választókerületében élők is felháborodással fogadták Jakab képviselő úr nyilatkozatát.

Szilágyi  Szabolcs: Választókerületéből  több  problémát  jelez.  A Sályi  utca  13.  fsz./1.  alatt  egy
„fészekrakós” lakás található, a tulajdonos jelenleg ismeretlen helyen tartózkodik, folyamatosak a
jogcím  nélküli  beköltözések,  a  higiénés  állapot  is  nagyon  rossz,  a  lakás  csótányokkal  erősen
fertőzött.  A 2015. évi tavaszi közgyűlésén már kérdezte,  hogy mikor lesz a fészekrakós helyzet
megnyugtatóan  kezelve.  Schweickhardt  úr  azt  válaszolta,  hogy  2015-ben.  Kéri,  hogy  ezzel  a
lakással kapcsolatosan is mielőbb történjen intézkedés.
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A Szentgyörgy út 5. és a Fényi Gyula téren lévő bolt közötti útszakasz kapcsán elmondja, hogy a
főúton  rendkívül  nagy  a  gyalogos  forgalom.  Kéri  a  városvezetést,  hogy  vizsgálja  meg  egy
gyalogátkelő hely kiépítésének lehetőségét.
Kérdése az MVK Zrt.  digitális  táblák beüzemelésével  kapcsolatos.  A Szentgyörgy úti  megállók
többségénél  nem  működnek,  információt  szeretne  arról,  hogy  mikor  történik  meg  itt  is  a
beüzemelés.
Negyedik kérdése, hogy a Sályi 25.-27.-29. számú Társasháznál az Önkormányzat ígéretet tett arra,
hogy a lépcsők felújításra kerülnek és korlátokat helyeznek ki, mely utóbbi nem történt meg, ennek
megvalósításáról érdeklődik.
A Munkácsy  Általános  Iskola  előtt  található  egy kiszáradt  fa,  melyet  már  májusban  jelzett  az
illetékes osztály felé. Azt a választ kapta, hogy a kivágást engedélyeztetésre tovább küldték. A fa
azóta is ott van. Felhívja a figyelmet, hogy ez nagy gondot okoz, utal egy máshol történt balesetre.
Elhangzottak a Fidesz-KDNP részéről a napirendek feletti viták során – véleménye szerint – erős
kommunikációs  túlkapások,  valamint  az  is,  hogy amikor  Jakab Péter  felszólal,  akkor  a  frakció
kivonul. Kéri a frakciót – a nemzet és a város érdekében – hogy maradjanak is kint. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: A felvetett kérdésekre Dr. Schweickhardt Gyula úr, a Városgazda
igazgatója  válaszol,  amennyiben  nem  tud  helyben  választ  adni  valamely  esetben,  arra  írásban
történjen válaszadás.
Jakab képviselő úr kapcsán elmondja, hogy az elmúlt ciklusra visszaemlékezve, Képviselő úrtól az
idősek  sértegetése  nem  áll  távol.  Nyomdafestéket  nem  tűrő  mondatokkal  sértegette  Kovács
képviselő asszonyt. Keresztényi viselkedést várna el tőle.

Dr.  Schweickhardt  Gyula: A  Sályi  utca  13.  számú  ingatlannal  kapcsolatban  elmondja,
megvizsgálják, hogy milyen státuszban van, és arról tájékoztatni fogja Képviselő urat (a személyes
adatok  tiszteletben  tartásával).  Előfordulhat,  hogy  nincs  azon  követelések  között,  amiket
megvásároltak, abban az esetben kezdeményezni fogja, hogy az illetékes hatóságok vizsgálják meg
az ingatlant, és amennyiben szükséges, az intézkedéseket tegyék meg. 
A zebra felfestés kapcsán elmondja, hogy abban az esetben, ha a Városüzemeltetési Osztályról az
ezzel kapcsolatos állásfoglalást megkapják és zebra létesíthető, akkor természetesen a felfestéséről
gondoskodni fognak.
A kiszáradt  fa  esetét  mindenképpen  jelezni  fogja  kollégái  számára,  felveszik  a  kapcsolatot  az
Önkormányzattal és kivágják a fát.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Köszöni a tájékoztatást. Megadja a szót a következő felszólalásra
jelentkező képviselőnek, Jakab Péternek.

– A Fidesz-KDNP frakció tagjai kivonulnak az ülésteremből. -

Jakab Péter: A Jobbik évek óta nem tudta elérni, hogy a Miskolci Napló hírt adjon munkájukról, ez
most  változott.  Az  elmúlt  hetekben  a  Jobbik  kimondott  egy  olyan  igazságot,  ami  érzékenyen
érintette a városvezető koalíciót. Kimondták azt – amit a miskolciak egyébként is tudnak –, hogy a
Salkaházi  Program  célja  a  nyugdíjasok  szavazatainak  megvásárlása.  Erre  a  Fidesz-KDNP azt
nyilatkozta,  hogy majd  ők  megvédik  a  Salkaházi  Programot  a  Jobbiktól.  Válasza,  hogy nem a
programot kell megvédeni tőlük, hanem a nyugdíjasokat kell megvédeni a városvezető koalíciótól.
A Fidesz-KDNP üldözi el a nyugdíjasok gyermekeit a megalázó bérekkel. Véleményük szerint a
nyugdíjasok megbecsülése ott kezdődik, hogy nem szakítják szét a családjaikat, hogy nem vesznek
el  3000  milliárd  forint  magánnyugdíj  pénztári  megtakarítást  az  emberektől  és  nem  hoznak  a
nyakukra bűnözőket. Hangsúlyozza, hogy nem a Jobbik rúg bele a nyugdíjasokba, hanem a Fidesz,
aki leépíti a Diósgyőri Kórházat, a Semmelweis Kórházat, hogy az idős embernek 6-8 órát kelljen
várakozni ácsorogva egy vizsgálatra, vagy éveket egy műtétre, és nem engedi meg, hogy a férfiak
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40  év  munkaviszony  után  nyugdíjba  mehessenek.  A  Fidesz  pártigazgatója  hívta  úgy  a
nyugdíjasokat, hogy „nyugger”, nem ő. A Jobbik ki fogja mondani az igazságot a jövőben is. Az, aki
valóban gondoskodni akar az idősekről, az gondoskodik arról is, hogy a nyugdíjasok gyermekeinek
ne éhbérért  kelljen  dolgoznia.  Kiemeli,  hogy a  városban senki  nem sajnál  évi  10  ezer  forintot
azoktól,  akik  ledolgoztak  egy  életet  ezért  a  városért.  Azonban  3  ezer  forintot  sem  kapnak  a
nyugdíjasok gyermekei, azok, akik most akarnak egy életet ledolgozni a városért, így előbb-utóbb
nem lesz, aki tovább építse Miskolcot.  Rövidesen a városban lesz 60 ezer nyugdíjas és 60 ezer
segélyes,  akikkel  választást  lehet  nyerni,  de a  várost  megmenteni  nem, mert  ahhoz a  dolgozók
megbecsülésére is szükség van. Meglátásuk szerint a városvezetés csak a következő választásért
aggódik, de a Jobbik a városért.

– A Fidesz-KDNP frakció tagjai visszaérkeznek az ülésterembe. -

Dr. Kriza Ákos polgármester: Válaszában elmondja, hogy a Jobbikon kívül senki nem sajnálja a
Salkaházi  Programot,  amit  végigvisznek.  A fiatalok  városban  tartásával  kapcsolatos  felvetésre
elmondja, hogy 5 ezerrel többen dolgoznak, mint öt évvel ezelőtt úgy, hogy a munkaképes korú
lakosság száma nőtt Miskolcon. Ezt a statisztika is alátámasztja. Minden egyes mutató azt jelezi,
hogy Miskolc gazdasága bővül és erősödik, a városban többen dolgoznak, mint öt évvel ezelőtt.
Ezzel lehet itt tartani a fiatalokat, és ezen dolgozik a városvezetés.

Szécsényi  Marianna: A  Jobbik  részéről  a  sajtóban  és  a  Közgyűlés  alkalmával  is  olyanok
hangzottak el a Salkaházi Programmal kapcsolatban, amely mellett nem lehet elmenni szó nélkül.
Frakciójuk  maximálisan  a  nyugdíjasok  mellett  áll,  éppen  ezért  egyetértenek  felháborodásukkal.
Nem hagyják, hogy elvegyék tőlük a 10 ezer forintot. A Salkaházi Program vonatkozásában nagyon
neves és programokkal teli eseményeket szerveztek, például a Szüreti Bált. Aki azt mondja, hogy
„bulizósak” a szépkorúak, az szereptévesztésben van, és aki ilyet mond, az nemcsak butaságot állít,
hanem tiszteletlen is az idősekkel szemben. Javasolja a Jobbik részére, gondolkodjanak el azon,
hogy mit állítanak. Kijelenti a Fidesz-KDNP Frakció nevében, hogy Miskolcon a Salkaházi Sára
Programot ugyanezzel az erővel és lendülettel folytatni fogják.

Kovácsné Budai Mária: Választókerületében lévő parkolók miatt kért szót. Kéri, hogy vizsgálják
meg annak a lehetőségét, hogy két utcában lévő parkoló bevonható-e a fizetős parkolók közé. Az
egyik a Mátyás király utca 15.-21. között épült, intézmények előtti parkoló. Kéri ezt azért, mert az
intézmény dolgozói, illetve az oda járó gyerekek szülei nem tudják használni, mert a másik oldalon
lévő lakók folyamatosan elfoglalják. A másik ilyen a Jókai Általános Iskola mellett lévő parkoló,
amit szintén az iskola dolgozói, illetve a szülők sem tudnak használni. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri Pfliegler alpolgármester urat, hogy egyeztessen a Régió Park
vezetőjével.

Pakusza Zoltán: Örömmel látta, hogy olyan képviselők is hosszan felszólalnak ma, akik egyébként
nem szoktak. Ha már a Salkaházi Program megvédéséről van szó, szeretné ha megmutatnák neki a
programnak azt a részét, amelyet a Jobbik nem szavazott meg. Véleménye szerint nem volt ilyenre
példa, és így nem kell a programot tőlük védeni. Támogatták a 10 ezer forintos juttatást, az ajtóéket,
és a riasztók kiosztását is. Megemlíti, hogy bár a város adja ezeket a támogatásokat, az ajtóékek
kiosztásából  és  összeírásából  mégis  kihagyták  a  választókerületekben  megválasztott  ellenzéki
képviselőket. Nagyon sok megkeresés érkezett hozzá olyan nyugdíjasoktól, akik azt hitték, hogy a
képviselő  fogja  ezeket  kiosztani.  Kérdése,  hogy  az  ellenzéki  képviselők  miért  nem  lettek  a
programba  bevonva.  Úgy gondolja,  hogy a  város  érdemi  problémáival  kellene  foglalkozni  egy
ilyen,  kommunikációs  háború  helyett,  például  azzal  hogy  a  Holding  dolgozók  megkapják  a
béremelést.
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Dr. Kriza Ákos polgármester: Megköszöni a felszólalást, megkéri Dr. Kiss János alpolgármester
urat, válaszoljon a feltett kérdésekre. 

Dr. Kiss János: Úgy gondolja, a Jobbik továbbra sem érti a helyzetet, idézi Pakusza képviselő úr
által mondottakat, mi szerint a nyugdíjasok szavazatainak megvásárlására kívánja használni a város
a Salkaházi Programot. Nem az a baj, hogy a Fideszt támadja ezzel – mert a politikai életben ehhez
hozzá vannak szokva –, hanem az, hogy ezzel a mondattal a miskolci nyugdíjasokról azt állítja,
eladják  a  lelküket  a  Salkaházi  Program keretében  10  ezer  forintért,  ajtóékekért,  riasztókért  és
kulturális  programokért.  Ez  a  szavainak  valódi  jelentése,  ezen  háborodtak  fel  a  miskolci
nyugdíjasok  és  ezért  kellene  Képviselő  úrnak  megkövetni  őket.  Már  csak  azért  sem  igaz  a
kijelentése, mert 36 ezer nyugdíjasból 34 ezer csatlakozott a programokhoz, és bár elég jó a Fidesz
támogatottsága a városban, mégsem gondolják azt, hogy ez 95%-os lenne. Kéri, hogy emelkedjenek
felül ezen a látásmódon, gondolja újra és kérjen bocsánatot a helyi nyugdíjasoktól. 

Dr. Kriza Ákos polgármester:  Megköszöni alpolgármester úr válaszát,  Bartha Györgynek adja
meg a szót. 

Bartha György:  A választókerületéből több idős is jelezte, hogy kimaradtak az ajtóék és riasztó
osztásból. Betelefonáltak az Önkormányzathoz, ahol azt a tájékoztatást adták, hogy a képviselőnél
kell jelezni az igényüket és ő fogja kivinni nekik. Tekintettel arra, hogy a neveket címeket összeírta,
kéri, hogy biztosítsák számára a megfelelő számú eszközt, hogy valóban ki tudja azokat vinni. 

Dr. Kriza Ákos polgármester:  Tájékoztatja Képviselő urat, hogy ezt a programot kifejezetten a
Fidesz-KDNP frakció szervezte. 

Dr. Kovács László: Tájékoztatja Bartha képviselő urat, hogy a Salkaházi Programhoz csatlakozva
valóban a Fidesz-KDNP Frakció szervezte ezt a programot, felajánlva anyagi támogatásukat azért,
hogy  minden  körzetben  ez  megvalósuljon.  Előfordulhat  természetesen,  hogy  a  városházi
hivatalnokok  rossz  információt  közöltek.  Tájékoztatásul  elmondja,  hogy  november  16-án  a
benyújtott  igények alapján az ajtóékek kiosztása lezárult,  de természetesen december 31-ig még
bárki csatlakozhat, és igényelheti az ügyfélszolgálati irodában, illetve a Szociális Osztályon. Van
még tehát  lehetőség azok számára,  akik már csatlakoztak a Salkaházi  Programhoz,  de ajtóéket,
illetve  riasztót  még  nem  igényeltek,  vagy  még  nem  csatlakoztak,  de  megfelelnek  a
követelményeknek.  Megismétli,  hogy  nem  a  helyi  képviselőn,  hanem  a  Szociális  Osztályon
keresztül lehet az igényeket benyújtani.
A Fidesz-KDNP Frakció  kezdeményezésére  a  Salkaházi  Program részeként  a  Nyugdíjasvédelmi
Program keretében  valósult  meg  a  Seriff-rendszer  kialakítása  is,  amelyről  már  most  pozitív  a
visszajelzés.  A folyamatos  jelenlét  eredményeként  a  kezdeti  sikerek,  ha  nem olyan jelentős,  de
mégis  fontos  ügyekben  már  megvoltak.  Arra  biztatja  képviselőtársait,  hogy segítsék  a  seriffek
munkáját saját körzetükben. 

Dr. Tompa Sándor:  A téma, amelyről beszélni szeretne, hogy hogyan gyógyulhatnak a miskolci
polgárok.  Annak  idején  az  alapellátáson  kívül  az  állam  mindent  átvett,  amely  azóta  is
bonyodalmakat okoz. A Csillagpontba került minden aktív ellátás és a diagnosztika nagy része is, ha
jól tudja. Azt beszélik, hogy a Diósgyőri Kórház idősotthon lesz. Polgármester úrtól kérdezi, hogy
szokott-e beszélni Bükkszentlászlóról, vagy Ómassáról utazó betegekkel, jelezték-e neki az avasiak,
a görömbölyiek, vagy a hejőcsabaiak, hogy az egészségügyi ellátás kapcsán romlott a helyzetük,
tud-e arról, hogy a miskolciak többsége elégedetlen a város egészségügyi ellátásával. 
Másik kérdése – amelyre már próbáltak választ kapni –, hogy hová tűnt el 1,5 milliárd forint, és
mikor mutatják meg a Science Fűtőmű Projekt dokumentációját. 
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Harmadik kérdése azzal kapcsolatos, hogy 2011-ben a mostani városvezetés 77 feljelentést tett az
előző városvezetés ellen. Arra lenne kíváncsi, hogy ennek eredményéről mikor fognak beszámolni. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az egészségügyet  érintő témával kapcsolatosan elmondja,  hogy
2010 előtt a Diósgyőri Kórház már leromlott állapotban volt, amely az előző vezetés érdeme. Azóta
a szakorvosi ellátást megerősítették, például Képviselő Úr által is említett Ómassán, ahol ismételten
kihangsúlyozza,  hogy  szakorvos  látja  el  a  betegeket.  Az  alapellátás  az  a  feladat,  amely  az
önkormányzat hatáskörébe tartozik, el is kezdődtek a rendelőfelújítások. A mostani ciklus végére a
városban  lévő  összes  háziorvosi  körzet  rendelője  felújításra  kerül.  A  kórházak  működésével
kapcsolatosan  pedig  úgy  gondolja,  hogy  az  ellenzék  parlamenti  képviselőjének  kellene
megkérdeznie Államtitkár Urat.
A  Science  Múzeum  kérdése  rendkívül  fontos,  a  városvezetést  is  érdekli,  éppen  ezért  tettek
feljelentést az ügyben, amelyben a NAV már jó ideje nyomoz. Megjegyzi, hogy ezt a  programot az
előző városvezetéstől örökölték meg. Azért az látható, hogy a pénz nagy része az épületben benne
van, a maradék összeg megkeresése viszont a rendőrség feladata lesz. 

Hollósy  András:  Csatlakozik  a  Nyugdíjasvédelmi  Program kapcsán  Kovács  képviselő  úr  által
elindított  gondolatmenethez,  a  Seriff-rendszer  bevezetésével  kapcsolatosan.  Már  most  vannak
tapasztalatok az elmúlt pár hétről. Kiemelné azt a majdnem tragédiába torkolló esetet a Szent Imre
téren, amikor is a viharos szél tövestől döntött rá egy fát a járdára. A körzeti rendész arra járt és
biztosította  a  helyszínt  addig,  amíg  a  Városgazda  munkatársai  megérkeztek.  Ezúton  szeretné
megkérni  a  Városgazda  vezetőjét,  hogy amennyiben  lehetőség  van  rá,  a  Szent  Imre  tér  fáinak
állapotát vizsgálják felül, megelőzve a hasonló eseteket. 
A körzeti rendészhez visszatérve örül neki, hogy biztosította a helyszínt és így nem történt nagyobb
tragédia. 

Dr. Nehéz Károly: A tapolcai nyugdíjasok amellett, hogy örülnek a növekvő vendégforgalomnak,
olyan problémákról tájékoztatták, amelyeket mindenképpen orvosolni kellene. Az egyik probléma,
hogy  a  strandfürdővel  szemben  az  orvosi  rendelő,  a  gyógyszertár  és  a  posta  gyakorlatilag
elérhetetlenné vált számukra a fizetős parkolás miatt. Többféle megoldási javaslat érkezett már. Az
látható,  hogy  rendeletmódosítás  szükséges  a  megoldáshoz,  ezért  szeretné  kérni,  hogy  minél
hamarabb kezdődjenek meg az egyeztetések, amelyeken ő maga is a választókerület polgárainak
képviseletében részt venne. 

- Az ülést Dr. Kiss János alpolgármester vezeti. -

Katona Ferenc:  Az október  21-én  megrendezett  Barátság  Maraton futóversenyről  számolna be
elsőként. Ezúton is köszöni Polgármester Úr és az alpolgármester urak védnökségét, a Városgazda
és a közlekedési vállalat segítségét és a MIDMAR Kft. apró ajándékait. Most először sikerült egy
váltócsapatot  létrehozni  a  Fidesz-KDNP  Frakció  képviselőiből,  illetve  Dr.  Képes  Lóránt
osztályvezető úr lelkes szervezőmunkájának köszönhetően két hivatali csapat is indult. Ezen felül
Jegyző úr és a megyei, illetve a városi rendőrkapitány is szerepelt az indulók között. 1050 regisztrált
induló és 300 óvodás, illetve iskolás korú gyermek vett részt a rendezvényen. 

Földesi  Norbert:  Az  Agrokultúra  Kft.-ről  szeretne  beszélni,  főként  az  elmúlt  hónapok
eseményeiről. Az Agrokultúra Kft. beolvadt a Városgazda Kft.-be. A Frakció, illetve a beszállítók
nevében kérdezi, igazak-e a hírek, miszerint az Agroklutúra által felhalmozott adósságok, illetve
felszámolási  kezdeményezések  miatt  a  Városgazda  leállította  a  kifizetéseket  a  beszállítókkal
szemben.  Egyértelmű  nyilatkozatot  szeretne  kérni  ezzel  kapcsolatosan,  hiszen  ez  a  probléma
nagyon sokakat érint. 
Megemlíti, hogy szerinte a párizsi események is megérdemeltek volna egy perces főhajtást, illetve
megemlékezést. 
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- Az ülést Dr. Kriza Ákos polgármester vezet. -

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Válaszként  elmondja,  hogy  akinek  a  város  tartozik  azt
természetesen ki is fogják fizetni, felkéri a Városgazda vezetőjét, hogy a konkrét választ adja meg. 

Dr. Schweickhardt Gyula: Az Agrokultúra Kft. valóban beolvadt a Városgazda Kft.-be szeptember
30. napjával. Az az információ, mi szerint a Városgazda vagy az Agrukultúra szállítói tartozásait ne
rendeznék,  nem igaz,  folyamatosak a  kifizetések.  Előfordul,  hogy a követelések felülvizsgálatra
szorulnak, de minden szállítót határidőre ki fognak fizetni. 

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  A párizsi  eseményekkel  kapcsolatosan  Földesi  képviselő  úrnak
jelzi,  hogy a vásárnapi napot nemzeti gyásznappá nyilvánították, amikor is mindenki leróhatta a
kegyeletét.  Számos  olyan  esemény  van,  amelyről  meg  lehetne  emlékezni,  de  ebben  a  konkrét
esetben  a  nemzeti  gyásznap  alkalmával  lerótták  tiszteletüket  az  Alliance  Francaise  Miskolc
szervezet társaságában. 

Dr. Simon Gábor:  A Miskolc Holding kérdésével szeretne foglalkozni. Annak ellenére, hogy a
Közgyűlés  számára  beszámolót  nem készítettek,  és  a  Felügyelő  Bizottságba  sem delegálhattak
tagot, érkeznek hozzájuk információk. A Miskolc Holdingon belül a MIK Zrt. a kiskert tulajdonokat
és bérleteket a mai napig nem tudta rendezni,  számos panasz érkezik, szeretné tudni mi az oka
ennek, hiszen a törvénymódosítás megtörtént. Ugyanígy kérdés, hogy a MIVÍZ miért nem tudja az
informatikai rendszerét felállítani és a fogyasztóknak a vízdíj számlát eljuttatni. Az elmúlt napok
kérdése volt a MIKOM igazgatójának büntető ügye, emellett továbbra is kérdéses az a béremelés,
amely miatt Sztrájk Bizottságot hoztak létre a Miskolc Holding dolgozói. Nem tudják pontosan,
hogy  mi  a  helyzet,  de  azt  látják,  hogy  problémák  vannak  a  Miskolc  Holding  és  tagvállalatai
környékén. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Tájékoztatja a Bizottságot, hogy több közérdekű felszólalás nincs.
A  Salkaházi  Program  vitájával  kapcsolatosan  megjegyzi,  hogy  korábban  a  bal  oldali  párt  a
Salkaházi Program beszüntetését hangoztatta, a jobb oldali párt  pedig a miskolci nyugdíjasokon
gúnyolódik, úgy érzi, hogy ez nem a szociális érzékenységről tanúskodik. 

Bejelenti, hogy a napirendekről történő tételes szavazás következik.

1. napirend: Javaslat a helyi iparűzési adóról szóló rendelet megalkotására

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy rendelettervezetről kell dönteniük
Az előterjesztéshez Dr.  Simon Gábor frakcióvezető  úr  módosító  indítványt nyújtott  be,  kéri,
először erről szavazzanak. A döntéshez minősített többség szükséges.

A Közgyűlés 11 igen, 17 nem szavazattal, 1 tartózkodás mellett
nem fogadta el a módosító indítványt.

Dr. Kriza Ákos polgármester:  Kéri, most szavazzanak a rendelettervezetről, melyhez  minősített
többség, legalább 15 igen szavazat szükséges.

A Közgyűlés 23 igen, 4 nem szavazattal, 2 tartózkodás mellett
megalkotta  a  28/2015.  önkormányzati  rendeletét a  helyi
iparűzési adóról.

/A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi/
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2. napirend: Javaslat  az  építményadóról  szóló  43/2013.  (XI.25.)  önkormányzati  rendelet
módosításáról

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés kapcsán egy rendelettervezetről kell dönteniük. A
rendeletalkotáshoz minősített többség, legalább 15 igen szavazat szükséges.

A Közgyűlés 23 igen, 2 nem szavazattal, 4 tartózkodás mellett
megalkotta  a  29/2015.  önkormányzati  rendeletét az
építményadóról szóló 43/2013. (XI.25.) önkormányzati rendelet
módosításáról.

/A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi/

3. napirend: Javaslat a telekadóról szóló rendelet megalkotására

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Egy  rendelettervezetről kell  dönteniük,  melyhez  minősített
többség, legalább 15 igen szavazat szükséges.

A Közgyűlés 23 igen, 2 nem szavazattal, 4 tartózkodás mellett
megalkotta a 30/2015. önkormányzati rendeletét a telekadóról.

/A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi/

4. napirend: Javaslat  a  talajterhelési  díjjal  kapcsolatos  helyi  szabályokról  szóló  rendelet
megalkotására

Dr. Kriza Ákos polgármester:  Az előterjesztés szerint egy  rendelettervezetről kell  dönteniük,
melyhez minősített többség, legalább 15 igen szavazat szükséges.

A Közgyűlés 19 igen, 0 nem szavazattal, 9 tartózkodás mellett
megalkotta  a  31/2015.  önkormányzati  rendeletét a
talajterhelési díjjal kapcsolatos helyi szabályokról.

/A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi/

5. napirend: Javaslat a II. Rákóczi Ferenc Megyei és Városi Könyvtár és a Herman Ottó
Múzeum  részére  ingatlan  és  ingó  vagyonelemek  vagyonkezelésbe  adására,
vagyonkezelési szerződések módosítására

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint két határozati javaslatról kell dönteniük.
Kéri, szavazzanak az első határozati javaslatról.

A Közgyűlés 25 igen, 0 nem szavazattal, 3 tartózkodás mellett
elfogadta az előterjesztés szerinti első határozati javaslatot, és
meghozta a 
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IX-133/271.643/2015. sz. határozatot

Tárgy: A Herman Ottó Múzeum részére ingatlan és ingó vagyonelemek vagyonkezelésbe
adása, az intézménnyel kötött vagyonkezelési szerződés módosítása

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  megtárgyalta  a „Javaslat  a  II.
Rákóczi Ferenc Megyei és Városi Könyvtár és a Herman Ottó Múzeum részére ingatlan és
ingó vagyonelemek vagyonkezelésbe adására, vagyonkezelési szerződések módosítására” című
előterjesztést és a következő határozatot hozza:

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése az Önkormányzat vagyonáról és
vagyongazdálkodásáról  szóló  40/2012.  (XII.15.)  önkormányzati  rendeletének  11.  §  (1)-(3)
bekezdése és a nemzeti vagyonról szóló 2011. évi CXCVI. törvény 11. § (13) bekezdése szerint
dönt  a  jelen  határozat  1.  számú  mellékletében  felsorolt  ingó  és  a  következő  ingatlan
vagyontárgyak Herman Ottó Múzeum részére történő ingyenes vagyonkezelésbe adásáról:

- Miskolc, belterület 23127 hrsz., bejegyzett cím: Miskolc Nap u. 30., Timármalom úti raktárbázis
- Miskolc, belterület 2563 hrsz., Miskolc, Kossuth u. 13., a Múzeum ásványtára
-  Miskolc,  belterület  38451 hrsz.,  Miskolc-Lillafüred,  Erzsébet  sétány 33.,  emlékház,  gondnoki
lakás
- Miskolc, belterület 8421/1 hrsz., Miskolc, Görgey u. 28., a Múzeum épületegyüttese
- Miskolc, belterület 8532 hrsz., Miskolc, Papszer u. 1., a Múzeum kiállító épület

2. Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  a  Magyarország  helyi
önkormányzatairól szóló törvény 109. § (6) bekezdése alapján a vagyonkezelő részére előírt
értékcsökkenésre  vonatkozó  tartalékképzési  kötelezettség  alól  az  átadott  vagyonelemek
tekintetében mentesíti, mivel a vagyonkezelő olyan közfeladatot lát el, amely után bevételének
több mint fele az államháztartás valamely alrendszeréből származik

3. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése jóváhagyja a Herman Ottó Múzeum
részére  az  1.  pontban  szereplő  vagyontárgyak  átadását  és  az  intézménnyel  fennálló
vagyonkezelési  szerződés  módosítását  a  jelen  határozat  2.  számú  melléklete  szerinti
tartalommal. 

4. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a Polgármestert a 3.
pontban rögzített vagyonkezelési szerződés módosítás aláírására.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Gazdálkodási Kabinet
Közreműködik: Polgármesteri Kabinet
Határidő: azonnal, a 4. pont tekintetében 2016. január 31. napjáig.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, hogy szavazzanak a második határozati javaslatról.

A Közgyűlés 24 igen, 0 nem szavazattal, 5 tartózkodás mellett
elfogadta  az  előterjesztés  szerinti  második  határozati
javaslatot, és meghozta a 
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IX-134/271.643/2015. sz. határozatot

Tárgy: A  II.  Rákóczi  Ferenc  Megyei  és  Városi  Könyvtár  részére  ingatlan  és  ingó
vagyonelemek  vagyonkezelésbe  adása,  az  intézménnyel  kötött  vagyonkezelési
szerződés módosítása

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  megtárgyalta  a „Javaslat  a II.
Rákóczi Ferenc Megyei és Városi Könyvtár és a Herman Ottó Múzeum részére ingatlan és
ingó vagyonelemek vagyonkezelésbe adására, vagyonkezelési szerződések módosítására” című
előterjesztést és a következő határozatot hozza:

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése az Önkormányzat vagyonáról
és vagyongazdálkodásáról szóló 40/2012. (XII.15.) önkormányzati rendeletének 11. § (1)-
(3) bekezdése és a nemzeti vagyonról szóló 2011. évi CXCVI. törvény 11. § (13) bekezdése
szerint dönt a jelen határozat 1. sz.  mellékletében felsorolt  ingó és a Miskolc,  belterület
7633/2 hrsz.-ú ingatlan vagyontárgyak II. Rákóczi Ferenc Megyei Könyvtár részére történő
ingyenes vagyonkezelésbe adásáról.

2. Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  dönt  a  II.  Rákóczi  Ferenc
Megyei és Városi Könyvtár részére a Miskolci Városi Könyvtár és Információs Központ
Nonprofit Kft. megszűnését követően az Önkormányzat tulajdonába került, és a megszűnést
megelőzően  ezen  gazdasági  társaságtól  az  Önkormányzat  által  megvásárolt  és  a  jelen
határozat  2.  számú  mellékletében  felsorolt  vagyontárgyak  ingyenes  vagyonkezelésbe
adásáról. 

3. Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  a  Magyarország  helyi
önkormányzatairól szóló törvény 109. § (6) bekezdése alapján a vagyonkezelő részére előírt
értékcsökkenésre  vonatkozó  tartalékképzési  kötelezettség  alól  az  átadott  vagyonelemek
tekintetében  mentesíti,  mivel  a  vagyonkezelő  olyan  közfeladatot  lát  el,  amely  után
bevételének több mint fele az államháztartás valamely alrendszeréből származik.

4. Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  jóváhagyja  a  II.  Rákóczi
Ferenc  Megyei  és  Városi  Könyvtár  részére  az  1.  és  2.  pontban  szereplő  vagyontárgyak
átadását és az intézménnyel fennálló vagyonkezelési szerződés módosítását a jelen határozat
3. számú melléklete szerinti tartalommal. 

5. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a Polgármestert
a 4. pontban rögzített vagyonkezelési szerződés módosítás aláírására.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Gazdálkodási Kabinet
Közreműködik: Polgármesteri Kabinet
Határidő: azonnal, az 5. pont tekintetében 2016. január 31. napjáig.

6. napirend: Javaslat  Miskolc  Kistérség  Többcélú  Társulásával  és  a  Miskolc  Környéki
Önkormányzati Társulással kapcsolatos döntések meghozatalára

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Az  előterjesztés  szerint  három  határozati  javaslatról kell
dönteniük.  Kéri,  hogy szavazzanak az  első  határozati  javaslatról,  melyhez  minősített  többség,
legalább 15 igen szavazat szükséges.
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A Közgyűlés 23 igen, 0 nem szavazattal, 6 tartózkodás mellett
elfogadta az előterjesztés szerinti első határozati javaslatot, és
meghozta a

IX-135/271.644/2015. sz. határozatot

Tárgy: Miskolc Kistérség Többcélú Társulása megszüntetése és a Megszüntető Társulási
Megállapodás jóváhagyása

Miskolc Megyei  Jogú Város  Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta  a ,,Javaslat  Miskolc
Kistérség  Többcélú  Társulásával  és  a  Miskolc  Környéki  Önkormányzati  Társulással
kapcsolatos döntések meghozatalára” című előterjesztést és az alábbi határozatot hozza:

1.  Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  Miskolc  Kistérség  Többcélú
Társulása Társulási Tanácsa által 2015. október 8. napján a 11/2015. (X.08.) szám alatt elfogadott
Megszüntető Társulási Megállapodást a határozat melléklete szerinti tartalommal jóváhagyja.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Jegyzői Kabinet
Határidő: azonnal

2. A Közgyűlés felhatalmazza a Polgármestert a Megszüntető Társulási Megállapodás aláírására.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Jegyzői Kabinet
Határidő: 8 napon belül

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Most  a  második  határozati  javaslatról történő  szavazás
következik.

A Közgyűlés 24 igen, 0 nem szavazattal, 5 tartózkodás mellett
elfogadta  az  előterjesztés  szerinti második  határozati
javaslatot, és meghozta a 

IX-136/271.644/2015. sz. határozatot

Tárgy: Döntés a családsegítési és gyermekjóléti szolgáltatási feladatok Miskolc Környéki
Önkormányzati Társulásban történő ellátásáról

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzata  Közgyűlése  megtárgyalta  a  „Javaslat  Miskolc
Kistérség  Többcélú  Társulásával  és  a  Miskolc  Környéki  Önkormányzati  Társulással
kapcsolatos döntések meghozatalára” című előterjesztést és a következő határozatot hozza:

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  kinyilvánítja  azt,  hogy  Miskolc
Megyei Jogú Város Önkormányzata a családsegítés és gyermekjóléti szolgáltatási feladatokat 2016.
január 1. napjától továbbra is a Miskolc Környéki Önkormányzati Társulás keretében a Miskolci
Egyesített Szociális Egészségügyi és Gyermekjóléti Intézmény útján kívánja biztosítani.
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Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Hatósági Kabinet
Határidő: azonnal

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Kéri,  most szavazzanak  az  előterjesztés  szerinti harmadik
határozati  javaslatról.  A  határozathozatalhoz  minősített  többség, legalább  15  igen  szavazat
szükséges.

A Közgyűlés 23 igen, 0 nem szavazattal, 6 tartózkodás mellett
elfogadta  az  előterjesztés  szerinti harmadik  határozati
javaslatot, és meghozta a 

IX-137/271.644/2015. sz. határozatot

Tárgy: Miskolc  Környéki  Önkormányzati  Társulás  Társulási  Megállapodás
módosításának jóváhagyása

Miskolc  Megyei  Jogú Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  megtárgyalta  a  ,,Javaslat  Miskolc
Kistérség  Többcélú  Társulásával  és  a  Miskolc  Környéki  Önkormányzati  Társulással
kapcsolatos döntések meghozatalára című előterjesztést és az alábbi határozatot hozza:

1. Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  a  Miskolc  Környéki
Önkormányzati Társulás Társulási Megállapodásának a Társulási Tanács által 2015. október
8. napján 11/2015. (X.08.) szám alatt elfogadott Módosító Okiratát a határozat melléklete
szerinti tartalommal jóváhagyja.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Jegyzői Kabinet
Határidő: azonnal

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a Polgármestert
a Társulási Megállapodás aláírására.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Jegyzői Kabinet
Határidő: 8 napon belül

1. sürgősségi napirend: Javaslat a Borsod-Abaúj-Zemplén Megyei Kereskedelmi és Iparkamara
Önkormányzati Szekciójához történő csatlakozásra

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell dönteniük.
A döntéshez minősített többség, legalább 15 igen szavazat szükséges.

A Közgyűlés 29 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás mellett
az  előterjesztés  szerinti  határozati  javaslatot  elfogadta,  és
meghozta a 
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IX-138/271.653/2015. sz. határozatot

Tárgy: Borsod-Abaúj-Zemplén  Megyei  Kereskedelmi  és  Iparkamara  Önkormányzati
Szekciójához történő csatlakozás

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Közgyűlése  megtárgyalta  a  „Javaslat  a  Borsod-Abaúj-Zemplén
Megyei  Kereskedelmi  és  Iparkamara  Önkormányzati  Szekciójához  történő  csatlakozásra”
című előterjesztést és az alábbi határozatot hozza:

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése dönt Miskolc Megyei Jogú Város
Önkormányzatának a Borsod-Abaúj-Zemplén Megyei Kereskedelmi és Iparkamara Önkormányzati
Szekciójához történő csatlakozásáról.

Felelős  : Polgármester
Végrehajtásért felelős: Polgármesteri Kabinet
Határidő  :             azonnal

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a csatlakozással járó éves tagsági
díjfizetési  kötelezettség  teljesítéséhez  szükséges  pénzügyi  fedezetet  az  éves  költségvetésének
terhére biztosítja.

Felelős  : Polgármester
Végrehajtásért felelős: Gazdálkodási Kabinet
Határidő  :             azonnal

3.  Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  felhatalmazza  a  Polgármestert,
hogy a Belépési Nyilatkozatot aláírja és a csatlakozáshoz szükséges intézkedéseket megtegye.

Felelős  : Polgármester
Végrehajtásért felelős: Polgármesteri Kabinet
Határidő  :             2015. december 01.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Bejelenti, hogy a mai munkájukat befejezték.
Tájékoztatja  képviselőtársait,  hogy a  Közgyűlés  következő rendes  ülésére  előreláthatólag 2015.
december 10. napján kerül sor.

Megköszöni mindenki munkáját, az ülést 09 óra 15 perckor bezárja.

K. m. f.

Dr. Csiszár Miklós Dr. Kriza Ákos
jegyző polgármester
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